
گروه خبــر: بالاخــره مــواردی از قبیل اکران فیلم پیرپســر، انتشــار کتاب 
»اشغال« زیباکلام و جشــنواره کوچه، وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی را مقابل 
نماینــدگان مجلــس قرار داد. این جلســه بســیار عجیب بود؛ عکــس نادره 
رضایــی، معاون هنری وزارت فرهنگ و ارشــاد اســلامی را با محمد خاتمی، 
رئیس دولت اصلاحات به نمایش گذاشــتند و به انتصــاب او اعتراض کردند 
و محســن جــوادی، معاون فرهنگی را بــه دلیل خواهر و برادرش زیر ســوال 
بردند. سیدعباس صالحی، وزیر فرهنگ و ارشاد دولت چهاردهم روز گذشته 
)سه شــنبه، 7 مردادماه( پشــت تریبون سبز و مشــکی صحن علنی مجلس 
ایستاد تا به سوال فتح الله توسلی، نماینده بهار و کبودرآهنگ پاسخ دهد. 
اما پاسخ و توضیحات صالحی مقبول واقع نشد. صالحی که با رای بالای 282 
رای اعتماد نمایندگان بر مســند وزارتخانه تکیه زده بود، در جریان رأی گیری 
روز گذشــته با ۱۱۹ رأی موافــق، ۱۱۹ رأی مخالف و 8 رأی ممتنع از مجموع 
2۴7 نماینده حاضر در جلســه، نتوانست پاسخ های قانع کننده دهد و کارت 

زرد مجلس در مقابل صورت آقای وزیر قرار گرفت.

نمایش عکس خانم معاون در مجلس �
توســلی در این جلسه سوال خود را این گونه مطرح کرد: 
»بســیاری ســوال می کنند مباحث فرهنگی در شرایط 
فعلی اولویت کشور نیست؟ با این حال در حال حاضر 60 
سوال از وزیر فرهنگ مطرح شده و تعدادی تذکر هم ثبت 
شــده اســت. این جای ســوال دارد کــه وزارت فرهنگ تاکنون بــرای تولید 
محصولات فرهنگی اعم از انیمیشن، سریال و فیلم چه اقدامات شایان توجهی 
داشته است. تاکنون چند کارتون، بازی رایانه ای، چند فیلم به زبان خارجی در 
کشور ساخته شده اســت؟« او با بیان اینکه وزارت فرهنگ باید طبق قوانین 
برنامه هفتم توسعه اقدام به تولید 20 فیلم سینمایی فاخر کند، افزود: »این در 
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صیانت ۲ به دولت برمی گردد؟

  احتمــال پس گرفتن لایحه بحث برانگیز ایــن روزها یعنی »لایحه مقابله با 
انتشار محتوای خبری خلاف واقع در فضای مجازی« خود به بحثی دیگر 
تبدیل شــده است. خبر رسمی این اســت که با دستور مسعود پزشکیان، 
جمعی از نخبگان این لایحه را بررسی می کنند سپس تصمیم نهایی گرفته 
می شود. همین احتمال باعث شد که تندروهای داخلی حملات خود را آغاز 
کنند. عصر دیروز شنیده شد که امکان دارد تا شامگاه سه شنبه، خبر پس 

گرفتن این لایحه منتشر شود. 

تلاش برای توضیح از سوی مقامات دولت �
مقامات دولتی در تلاش هســتند که شــنیده شــدن صدای منتقدان 
از ســوی پزشــکیان را نشــان دهند؛ توضیحاتی که البته خود آن ها باعث 
واکنش های بیشتری در میان منتقدان شد. همانطور که واکنش های وزارت 
دادگستری و معاونت حقوقی ریاست جمهوری در روزهای قبل واکنش های 

دیگری را به دنبال داشت.
فاطمه مهاجرانی، ســخنگوی دولت عصر دیروز در شــبکه ایکس 
)توئیتر( نوشت: »رئیس جمهور دستور اکید داده اند تا درباره لایحه فضای 
مجازی نظر مردم و متخصصان شنیده شود. دولت گفت وگو با نخبگان، 
رســانه ها و فعالان این حوزه را آغاز کرده تا صدای همه شــنیده شــود و 

بهترین تصمیم به نفع کشور و آزادی بیان اتخاذ شود.« 
سیدمحمد صحفی، معاون امور مطبوعاتی و اطلاع رسانی دولت 
دوم خاتمی در پاســخ به مهاجرانی نوشت: »اینکه رئیس جمهور پس از 
تصویب لایحه و ارسال به مجلس -با قید 2 فوریت- تازه یادشان می آید که 
دستور اکید بدهند نظر مردم و متخصصان هم شنیده شود، چیز خوبی 

است. مومن 2بار از یک سوراخ گزیده نمی شود.«

سیدمهدی طباطبایی، معاون ارتباطات دفتر رئیس جمهور نیز در 
ویدئوی کوتاهــی گفت: »با رئیس جمهور راجع به جنجالی که نســبت به 
لایحــه قضایی پیش آمده صحبت کردم، و حساســیت هایی که وجود دارد 
را گفتم، نســبت به تندی و تلخی ها به خودش بی اعتنا بود ولی نســبت به 
دغدغه حســاس بود. این را پذیرفت که باید شنیده شود اصلاح شود، این 
رونــد باید مورد توجه قرار گیرد که چرا لایحه ای که اشــکال دارد می آید در 
دولت، درحالی که رئیس جمهور اعتقادی به فحوای چنین لایحه ای ندارد.« 
پس از این صحبت های طباطبایی، برخی در شــبکه های اجتماعی 
این ســوال را مطرح کردند که آیا رئیس جمهور بدون اطلاع از این لایحه 
آن را امضا کرده و به مجلس فرســتاده است؟ پیش از اظهارات این مقام 
دفتر رئیس جمهور، این موضوع شنیده نشده بود که کسی این احتمال را 
بدهد که رئیس جمهور بدون خواندن لایحه آن را امضا کرده است. تصویر 
منتشرشــده از لایحه می گوید کــه ۱۴0۴/۴/8 یعنی چهــار روز بعد از 
آتش بس با قید دو فوریت در هیئت وزیران تصویب شده و ۱۴0۴/۴/۳0 
به مجلس رفته اســت. بر اســاس توضیح منتشرشــده از سوی معاونت 
حقوقی ریاســت جمهوری، این لایحه مهر ۱۴02 از ســوی قوه قضائیه 
به دولت ارســال و بررســی آن از دی ۱۴0۳ آغاز شده است. فاصله کوتاه 
تصویب و ارســال ایــن لایحه به مجلس با توقف جنگ ایران و اســرائیل، 

توجه ها را به خود جلب کرد. 
مرکز پژوهش هــای مجلس، عصر دیروز نظر کارشناســی خود درباره 
این لایحه را منتشــر کرد که شباهت زیادی به نظر اعلامی معاونت حقوقی 
ریاســت جمهوری داشــت. در بخش جمع بندی این گزارش می خوانیم: 
»قســمت اول لایحه از مــاده )۱( الی )۱۱( ]تعاریف، وظایف کنشــگران و 
دســتگاه های مختلف مرتبط با فضای مجــازی[ با اعمال اصلاحاتی قابل 
پذیرش اســت. اما قســمت دوم آن از ماده )۱2( الــی )22( ]جرم انگاری 
رفتارهای برهم زننده نظم[ به دلیل وجود قوانین متعدد در این حوزه و امکان 
پوشــش تمامی رفتارهای مدنظر تنظیم کنندکان لایحه، تنها موجب تورم 
قوانین کیفری خواهد بود و علاوه بر اینکه با سیاست های کلی قانونگذاری 
در تعارض است، گام مفیدی در تقویت نظام کیفری محسوب نمی شود. به 
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حالی است که همچنان ساخت این فیلم ها کلید نخورده است، همچنین وزیر 
فرهنگ باید به این سوال پاسخ دهند که آیا خبر دارند چه فیلم های سینمایی 
در کشور ساخته می شود؟ متاسفانه بسیاری از این فیلم ها منجر به بروز طلاق 
در کشور شده اســت، همچنین وزیر فرهنگ باید بدانند که فیلمی همچون 
پیرپسر چه بر سر جوانان می آورد. متاسفانه وزیر فرهنگ به برنامه های اعلامی 
خود در این حوزه عمل نمی کند. از ســوی دیگر وزیر فرهنگ معاونی را برای 
خود انتخاب کرده که با مســئول برنامه های فرح عکــس یادگاری می گیرد، 
همچنین بــرادر و خواهر معاون فرهنگی ایــن وزارتخانه به دلیل همکاری در 
اغتشاشــات در زندان به ســر می برند. ضمن آنکه وزیر فرهنــگ در برگزاری 
جشــنواره موســیقی در بوشــهر دخیل بوده اســت. وزیر فرهنگ باید درباره 

مصیبت ایجادشده پیرو برگزاری این جشنواره در کشور، پاسخگو باشد.«
توسلی با اشاره به هزینه های هنگفت در این وزارتخانه بیان کرد: »در این 
راستا معاون وزیر ۳ میلیارد و 800 میلیون تومان فقط برای ایجاد دفتر کارش 
هزینه کرده است؛ از این رو دیگر وزیر فرهنگ نمی تواند از ناکافی بودن منابع 

در این وزارتخانه صحبت کند.«
او افزود: »ایجاد کارگروه حقوقی در معاونت هنری نیز خلاف قوانین بوده 
و وزیر فرهنگ باید در این بخش پاسخگو باشد. البته باید به این نکته هم اشاره 
کنم که افرادی برای حضور در این مناصب انتخاب شــده اند که اقلیت آن ها 

سابقه امنیتی دارد.«
این نماینده با اشــاره به سیاســت های نادرســت وزارت فرهنگ در حوزه 
کتاب، بیان کرد: »وزیر فرهنگ از تولید کتاب در کشور حرف می زند لذا بهتر 
اســت درباره انتشار کتاب اشــغال در جمهوری اسلامی نیز توضیحاتی ارائه 
دهند چراکه این کتاب یوم الله ۱۳ آبان را به طور کلی زیر سوال برده و متاسفانه 

امسال در نمایشگاه کتاب به فروش می رسید.«
او در مجلس شــورای اسلامی با اشــاره به اقدامات نادرست این وزارتخانه 

تایید مدیرمسئولتایید سردبیرامضای دبیر سرویسساعت پایان ویراستاریساعت پایان صفحه آراییساعت شروع صفحه آرایی

رویدادبینالملل

گروه خبر: دفتر نخســت وزیری انگلیس اعلام کرد که این کشور در 
ماه سپتامبر کشور فلسطین را به رسمیت خواهد شناخت، مگر اینکه 
اســرائیل گام هایی برای پایان دادن به وضعیت »وحشــتناک« نوار 
غزه بردارد. به گزارش ایســنا، »کی یر استارمر« نخست وزیر انگلیس 
شامگاه سه شــنبه اعلام کرد: »من همیشه گفته ام که ما یک کشور 
فلسطینی را به عنوان کمکی به یک فرآیند صلح مناسب در لحظه ای 
که حداکثر تأثیر را برای راه حل دودولتی داشــته باشــد، به رسمیت 
خواهیم شــناخت.« طبق گزارش خبرگزاری فرانســه، نخست وزیر 
انگلیس تاکید کرد: »بــا توجه به اینکه این راه حل اکنون در معرض 

خطر است، اکنون زمان اقدام می باشد.«
استارمر خاطر نشان کرد: »بریتانیا در صورت عدم اقدام اسرائیل 

در غزه از جمله توافق با آتش بس، کشور فلسطین را در ماه سپتامبر 
به رســمیت خواهد شناخت.« دفتر نخســت وزیری انگلیس پیشتر 
تاکید کرده بود که به رسمیت شناختن کشور فلسطین از سوی لندن 
صرفاً مسئله زمان است و این امر باید یکی از گام های حرکت به سوی 
»صلح پایدار« باشد که استارمر آن را مدنظر دارد. نخست وزیر انگلیس 
که برای به رسمیت شناختن کشور مستقل فلسطین با فشار فراوانی 
مواجه است، سه شنبه اعضای کابینه بریتانیا را برای بررسی طرحی 
جدید با هدف »برقــراری صلح در خاورمیانــه« فراخواند. »جاناتان 
رینولدز« وزیر تجارت و بازرگانی بریتانیا نیز پیشــتر اعلام کرد که این 
کشور قصد دارد کشور فلسطین را پیش از انتخابات عمومی بعدی که 

انتظار می رود تا میانه سال 202۹ برگزار شود، به رسمیت بشناسد.

احتمال به رسمیت شناختن کشور فلسطین توسط انگلیس

ادامهسرمقاله

همــان را توافق و حرکت شــود. ولی بدون تحقق ایــن مرحله، چنین 
پیشنهادهایی فقط برای ثبت در تاریخ و  موجب ناامیدی است. ضمن 
اینکه بخش مهمی از اصلاح طلبان همســو با این پیشنهاد نیستند؛ 
چــون آن را انتزاعــی می داننــد و اتفاقاً این ایده نتیجــه معکوس هم 
دارد. کافی است به سرنوشــت رفراندوم مارس ۱۹۹۱ اتحاد جماهیر 
شوروی مراجعه کنیم تا ببینیم که این ایده ها در شرایط بحرانی راه حل 
نیســتند. مردم شــوروی در رفراندمی پرشــور و با حدود ۸۰درصد به 
حفظ اتحاد جماهیر شــوروی رای دادند؛ ولی چند ماه بعد شوروی به 
۱۵کشور مستقل تجزیه شد. اما بیانیه ۱۹۱نفر این ویژگی را دارد که 
ترکیب جدیدی از نیروها را بازتاب می دهد که گامی روبه جلوست؛ ولی 

همزمان خلوص آن نیز کمتر شده است. گویی هرکس به وجود بخشی 
که موافق است، رضایت داده است. هدف اصلی آن، نقد یا مرزبندی با 
بیانیه اول و شاید دوم است. این کار حق هر شهروندی است؛ ولی چرا 
آن را در لفافه موضوعات دیگری که چندان اعتقاد یا التزامی به آن از 
سوی برخی امضاکنندگان دیده نشده، پیچیده  شده است؟ بهتر بود 
با شجاعت و صریح نظر مهندس موسوی را رد می کردند و به چیزهای 
دیگری که مابه ازایی عملی ندارد یا پیگیرش نیستند، نمی پرداختند و 
اگر اعتقاد داشــتند، آنها را هم در متن جداگانه ای منتشر می کردند. 
اتفاقاً این بیانیه نیز دچار مشکل بیانیه مهندس موسوی شد که فقط 

یک بخش آن دیده شد.

ادامهازصفحهاول

مهاجرانی که ســال 76 با سِــحر کلام و البته با توجه به ذهن پذیرای 
نماینــدگان آن دوران اعتمادشــان را جلــب کــرده بــود در جلســۀ 
استیضاح دو ســال بعد هم سیاوش وار از آتشــی که برای او برپا کرده 
بودند به ســلامت به درآمد اگرچه یک ســال و نیم بعد و در فضای بعد 
از توقیف فله ای مطبوعات مستقل در اردیبهشت ۱37۹ چاره ای جز 

کناره گیری در پاییز همان سال ندید.
26سال قبل نمایندگان استیضاح کننده به موارد متعددی گیر داده 
بودند. مثلًا این که چرا فلان هفته نامه داستانی از ابراهیم گلستان را 
درج کرده و انگار وزیر باید محتویات نشــریات را قبل از چاپ بخواند. 
یا چرا در آیین گرامی داشــت چهره های درخشان ادبیات داستانی در 
2۰ ســال بعد از انقلاب از سیمین بهبهانی تجلیل شده است و وزیر 
توضیح داد: اولًا ســیمین بهبهانی )شاعر غزل سرا( نبوده و سیمین 
دانشــور )نویسندۀ سووشون و همســر جلال  آل احمد( بوده ثانیاً اگر 
به اولی هم جایزه داده می شد خطا نبود منتها موضوع شعر در میان 
نبود و بحث داستان بود و ادبیات داستانی. به مرور اما از اهمیت وزارت 
ارشاد کاسته شد و با گسترش اینترنت توجه ها به شبکه های اجتماعی 
و فضای مجازی بود. در تاریخ ایران ســابقه نداشــته که ازیک وسیلۀ 
جدید در یک سال 2۰ میلیون در اختیار ایرانیان قرار گیرد و اولین بار 
این اتفاق برای تلفن همراه هوش مند رخ داد و به همین خاطر در دولت 
روحانی آن قدر که به وزیر ارتباطات توجه می شــد کاری به وزیر ارشاد 
نداشتند که اتفاقاً همین آقای صالحی بود؛ سیدعباس صالح  شریعتی 
بــا تحصیلات حــوزوی و مرتبط بــا روحانیون و مورد وثــوق گروه های 
مختلف فکری و سیاســی و دور از جنجال با این باور که فضای فکری 
و فرهنگی باید آرام و مســاعد کار تولیدکنندگان و آفرینندگان باشد و 
به سبب همین روحیات بود که بعد از درگذشت سیدمحمود دعایی با 

حکم رهبری رئیس مؤسسۀ اطلاعات شد.
در آن حکــم ســیدعباس صالحی واجد »ســوابق درخشــان علمی و 
مبارزاتی و انقلابی و تصدی مســئولیت های خطیر در نظام جمهوری 
اســلامی« توصیف شــد تــا راه مرحــوم دعایــی را در انعــکاس صدای 

بی صدایان و نخبگانی که نظرات متفاوتی دارند ادامه دهد.
او با این که در »اطلاعات« پســادعایی حاشــیۀ امن داشت به اصرار 
رئیس جمهور پزشکیان که به دنبال چهره ای بود تا از عرصۀ فرهنگ 
و هنر و جلب نظر طیف های مختلف آســوده خاطر باشــد پذیرفت 
بازگردد و حالا باید با نمایندگانی سر و کله بزند که بر سر نمایش یک 
فیلم )پیرپسر( یا انتشار یک کتاب )اشغال؛ صادق زیباکلام( یا برپایی 
جشنوارۀ کوچه در بوشــهر بر او خرده می گیرند درحالی که هم آن 
فیلم مورد استقبال قرار گرفته و هم به کتاب توجه شده و هم مردم 
بوشهر منهای اقلیتی شناخته شده از آن جشنواره خرسند بودند و 
از بخت بد با حادثه انفجار در بندر شــهید رجایی هم زمان شد و به 
جای برنامه های عادی به سوگواری و مراسم آیینی پرداختند و شور 

و حال خاصی دادند و سنگ تمام گذاشتند.
عبــاس صالحــی، مهاجرانی نیســت و وزارت فرهنگ و ارشــاد هم 

اهمیت گذشته را ندارد ولی مجلس سراغ او رفته است. چرا؟
حالا نوبت بیان دلیل دوم است. شاید به این خاطر که عقب نشینی 
در حوزۀ حجاب و اجرا نشدن قانون داغ و درفش برای زنان و دختران 
ایران که سبک زندگی دیگری برگزیده اند این تصور را ایجاد نکند که 
غافل اند و اگر برای آب و برق و توســعه و اقتصاد برنامه مشــخصی 

ندارند از تکرار رفتارهای گذشته هم غفلت می کنند!
یا شــاید تصور شود مشــکل اصلی با آقای صالحی این باشد که چرا 
راه سلف خود در دولت مرحوم رئیسی را ادامه نمی دهد که سودای 
ریاست جمهوری داشت و اکثر اعضای دولت مرحوم رئیسی گواهی 
دادند از صلاحیت ریاســت جمهوری برخوردار اســت ولی شورای 

نگهبان کاندیداتوری او را به رسمیت نشناخت.
این که یک فیلم اجتماعی به کارگردانی فرزند روشنفکر فقید ایرانی 
و بر اســاس رمان های مشــهور از جمله برادران کارامازوف ســاخته 
شود و به رغم وقفه بعد از جنگ ۱2 روزه فروش خوبی داشته باشد 
مطلوب آقایان نیست. شاید سینمای پژمان را دوست دارند و فروش 

فیلم های بعضاً لوده را تا بتوان به آمار آنها بالید.  

یکی شــان دیروز گفتــه برخی از ایــن فیلم ها موجــب رواج طلاق در 
جامعه شــده و یکی نگفته مگر چند درصد مردم سینما می روند و در 
کدام پژوهــش اجتماعی و در زمرۀ  عوامل متعددی چون مشــکلات 
اقتصادی، تغییر ســبک زندگی، اختلاف بر ســر فرزنــد آوری، فقدان 
مسکن، دخالت های اطرافیان، تنوع طلبی یا خیانت به تماشای فیلم 
هم اشاره شده و اینها در کدام دنیا زندگی می کنند که تغییر نسل هم 

بر آنان اثر نمی گذارد؟
دقت در مواردی که یکی از نمایندگان مطرح کرد نشان می دهد نه تنها 
در حال و هوای قبل از جنگ ۱2 روزه اند که باور ندارند دولت ریســی 
تغییــر کرده و اگر قرار بر اجرای سیاســت های قبل بود وزیر پیشــین 

گزینه بهتری بود.
با این همه به دشواری می توان باور کرد دغدغه شان این است که چرا 
2۰ فیلم فاخر تولید نکــرده و پول گزاف به کارگردانان خودی نداده تا 
به رؤیای هالیوود اسلامی جامۀ تحقق بپوشانند یا چرا خانواده ها برای 
خرید یک مانتوی مناسب به سختی می افتند یا چرا آقای وزیر معاونی 

دارد که به اوباما نامه نوشته بود.
یکی هم چنان عکس معاون وزیر با آقای خاتمی رئیس جمهوری ایران 
در سال های 76 تا ۸4 و »فرزند فاضل و با تقوا و متعهد امام خمینی« را 

نشان می دهد که انگار با نتانیاهو عکس یادگاری گرفته است!  
بعید است مشکل شان اینها باشد یا ندانند دغدغۀ غالب مردم آب و 

برق و معیشت است.
احمد شاملو در شعر »زندان« خود در توصیف جرمی که او را به حبس 
انداختــه توضیح می دهد جرم او از جنس دزدان و متجاوزان و قاتلان 
و رباخوران و شکســتن دندان طلای مردگان نیست و یادآور می شود 
اگر دربند نبود »شاید بامدادی همچو یادی دور و لغزان« از »تراز خاک 

سردِ پست« می گذشت و در ادامه تأکید دارد: »جُرم این است...«
انــگار که حد و انــدازه ای تعریف شــده و تلاش برای عبــور از آن فعلی 
مجرمانه اســت. مادام که در آن تراز اثری هنری و ادبی تولید می شــود 
مشــکلی نیســت ولی وقتی تماشاگر بیش از سه ســاعت پای فیلمی 
می نشیند که به جای شوخی های رکیک و تلاش برای خنداندن به هر 
قیمــت او را به تفکر وامی دارد و محو بازی های درخشــان می کند انگار 
»تراز«ی بر هم خورده و قرار نیست در همچنان بر پاشنۀ پیشین بچرخد.
جرم اما شــاید این هم نباشد و ریشۀ مشکل را در جای دیگری باید 
جُست. شاید از احتمال تغییر در مدیریت صداوسیما باخبر شده اند 
و چون اگر بنا بر اصلاح و تغییر باشــد دکتر صالحی در زمره دو سه 

گزینۀ نخست خواهد بود سراغ او رفته اند.
صداوســیما برای خود یک قوۀ مستقل اســت. هم بودجۀ کلان دارد و 
هم به جایی پاســخ گو نیست و خیلی ها دوست ندارند مناسبات حاکم 
بر آن تغییر کند و به همین سبب بر انحصار اصرار دارد.  حالا پیشاپیش 
ســراغ صالحی وزیر ارشاد رفته اند چون مواضع او در نقد صداوسیما را 

برنتافته اند یا نگران اند او را در آینده در نقش رئیس صداوسیما   ببینند.
اگر قرار بر هر تغییر رویکرد سیاســی و اجتماعی و فرهنگی باشد که 
ضرورت آن مورد تأکید مشاوران عالی رهبری – لاریجانی و ولایتی- هم 
قرار گرفته هچ نمادی به اهمیت صداوســیما نیست تا آن را بازتاباند و 
هیچ گزینه ای همچون سیدعباس صالحی قادر به جذب همۀ سلایق 
نخواهد بود و شاید جرم اصلی او همین باشد که نه شبیه سلف خود در 
دولت مرحوم رئیسی است )محمدمهدی اسماعیلی( و نه شباهتی به 
زوج جبلی – جلیلی دارد بلکه شبیه ترین است به سید محمود دعاییِ 
اطلاعات که رهبری در حکم خود به همین آقای صالحی تصریح کرده 
بود:  »روزنامۀ کهن ســال اطلاعات در دوران نظام جمهوری اســلامی 
همواره نماینده و نمایش گر یکی از اضلاع نظام و انقلاب و سخن گوی 
قشرهایی از مردم عزیز بوده که غالباً سخن آنان بیش از هر جای دیگر 
در ایــن روزنامه انعکاس می یافته اســت. چندوجهی بــودن نگاه ها و 
سلایق سیاسی در میان نخبگانی که در اعتقاد راسخ به انقلاب و نظام 
اسلامی مشترک اند، وجود روزنامه  ای با این خصوصیت را مفید و شاید 

الزامی می کرده و اکنون نیز آن چنان است.«
شاید عده ای نگران تسری این نگاه به صداوسیما برای ایران پساجنگ 

هستند که یک فیلم و کتاب را بهانه کرده اند؛ جُرم این است...
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